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[Henning Philipsen.] 
byggeri. Det er ikke det almennyttige byg- 
geris skyld, det er folketingets skyld, og fru 
Kirsten Jacobsen fortsætter med at ville 
have det sådan. Det er sådan set det værste 
af det hele. 

(Kort bemærkning). 

Kirsten Jacobsen (FP): 
Jeg skal forsøge at gøre det så kort som 

muligt. Hr. Ingomar Petersen sagde: husle- 
jen bliver sat op, og samtidig sagde han, 
han kendte lejeloven. De to ting kan jeg 
altså ikke få til at passe sammen. Der findes 
i lejeloven, i hvert fald i den midlertidige 
lov, overhovedet ikke nogen hjemmel til at 
sætte huslejer op 홢 heller ikke for jordspe- 
kulanter 홢 kun ved ejendomsskatter og 
andre nødvendige udgifter, så det er fuld- 
stændig utopi at tale om noget i den ret- 
ning. ] 

Den socialdemokratiske ordfører spurgte, 
om jeg ville lave ejerlejligheder i det gamle 
almennyttige boligbyggeri, der var beregnet 
for dårligt stillede familier. Jeg anser det 
sociale og det almennyttige boligbyggeri for 
så ansvarligt, at man ikke gør det. Men 
hvem kunne det skade, at man udstykkede 
de nye lejligheder, som alligevel står tomme, 
og solgte dem? Så opnåede man dog noget 
positivt. 

Til hr. Henning Philipsen vil jeg sige, at de 
almennyttige selskaber kunne have sluttet 
med at bygge, dengang de opdagede, der 
kom mange tomme lejligheder, så havde jeg 
ikke kaldt dem for uansvarIige. 

Jeg vil fuldstændig undlade at kommen- 
tere den påstand, at de sociale selskaber 
bygger på samme vilkår som de private. Det 
tror jeg nok enhver ved at de ikke gør. 

(Kort bemærkning). 

Knud Damgaard (S): 
Det ærede meldem fru Kirsten Jacobsen 

har alligevel ikke hørt, hvad jeg sagde, for 
jeg talte ikke om den nuværende ældre bolig- 
masse i det almennyttige boligbyggeri, men 
om den, der bliver det en dag, nemlig den, vi 
taler om i forbindelse med denne sag, og 
som, hvis man omsætter den til ejerlejlighe- 
der, ikke om 20 år vil kunne indfri de sociale 
behov, som så skal dækkes på anden vis. 
Med hvilke midler? Og hvad er prisen? 

(Kort bemoorkning). 

Henning Philipsen (SF): 
Den omstændighed, at fru Kirsten Jacob- 

sen bestrider, at det almennyttige byggeri 
finansieres på samme måde som alt øvrigt 
byggeri, karakteriserer fru Kirsten Jacob- 
sens viden om boligbyggeri og ikke min. 

(Kort bemærkning). 

Kirsten Jacobsen (FP): 
Hr. Henning Philipsen, jeg bestred ikke, 

at de finansieredes på samme måde, men jeg 
bestred, at de byggede på samme vilkår. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til 

boligudvalget. Hvis ingen gør indsigelse 
mod dette forslag, betragter jeg det som. 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Der er ikke mere på dagsordenen. 

Fra 17 medlemmer har jeg modtaget 
anmodning om, at den af handelsministeren 
i dag givne redegørelse om energipolitik må 
blive sat til forhandling i tinget. Redegørel- 
sen vil herefter komme til behandling i mor- 
gen. 

Der er foretaget ændringer i følgende 
udvalg: 
Udvalget angående videnskabelig forskning: 
Udtræder: Flemming Jensen 
Nyt medl.: Knud Thomsen 

Valutaudvalget: 
Udtræder: Flemming Jensen 
Nyt medl.: Knud Thomsen 

Undervisningsudvalget: 
Udtræder: Flemming Jensen 
Ny stedf.: Knud Thomsen 

U denrigsudvalget: 
Udtræder: Flemming Jensen 
Ny stedf.: Knud Thomsen 
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[Formallden.] 
Skatte- og afgiftsudvalget: 
Udtræder: Camre 
Ny stedf.: Lysholt Hansen 

Det politisk-økonomiske udvalg: 
Udtræder: Palle Juul 
Nyt medlem: Erhard Jakobsen 

Folketingets næste møde afholdes i mor- 
gen, torsdag den 18. april, kl. 10 med føl- 
gende dagsorden: 

Forhandling om handelsrninisterens redegø- 
relse om energipolitik af 17. april 1974. 

Mødet hævet Id. 18.05. 


